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Under henvisning til Folketingets brev af 4. september 2014 (modtaget i 

ministeriet den 12. september) følger hermed ministeren for børn, lige-

stilling, integration og sociale forholds endelige svar på spørgsmål nr. 

S 1814 stillet af Fatma Øktem (V). 

 

 

 

 

Spørgsmål nr. S 1814: 

 

”Vil ministeren redegøre for sin holdning til øremærket barsel til mænd?” 

 

 

Svar: 

 

Jeg vil gerne starte med at slå fast, at jeg gerne ser, at fædre tager en større 

del af barselsorloven. Det er godt for mændene, for børnene og for familien, 

og det er godt for ligestillingen.  

 

Øremærkning af en periode af barselsorloven til hver af forældrene kan væ-

re et udmærket redskab til at fordele orlovsperioden mere ligeligt, men rege-

ringen mener ikke, at man skal indføre øremærkning, hvis det kan betyde en 

økonomisk belastning for familierne og dermed en risiko for, at der samlet 

set bliver taget mindre barsel. Det var baggrunden for, at regeringen valgte 

ikke at øremærke en del af den betalte barselsperiode til fædre.     
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